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2  |  ÚVOD

Milí spoluobčané,

do letošního roku jsem, i přes všeobecně 
nepříznivé prognózy, vstupovala s poměrně 
velkým optimismem. Ovšem hned od začátku 
roku začaly přicházet jemné náznaky, že 
pravděpodobně bude mít pravdu ta druhá 
strana. Takže teď, v polovině roku, pohled 
na rok 2024 s trochu křečovitým úsměvem 
přehodnocuji, protože si se mnou ten můj 
„super“ rok pěkně zahrává. 
Plánování našich společenských a kulturních 
akcí je toho jasným důkazem. Začalo to 
vlastně již na sklonku roku 2023, kdy jsme 
museli z důvodu nemoci účinkujících zrušit 
vánoční koncert. První velká jarní akce, kterou 
je „Pálení čarodějnic“ proběhla jaksi „napůl“. 
Co se týká programu pro děti, tak tady 
bychom měli splněno, ale k vrcholu celé akce, 
tj. zapálení hranice vůbec nedošlo, protože 
bylo extrémní sucho, ke kterému se přidal 
ještě silný vítr a hrozilo nebezpečí požáru. 
Ovšem za měsíc bylo všechno naopak. 
„Dětský den“ jsme byli nuceni zrušit, protože 
v tomto období tak silně pršelo, že jsme měli 
obavu, že se nám děti na fotbalovém hřišti 
„utopí“. Deštivé období postupně vystřídaly 
extrémní teploty a silné bouřky, které se 
nám zatím nějakým zázrakem vyhnuly. 
Vůbec si neodvažuji přemýšlet nad tím, jaké 
překvapení nás čeká během „Netvořické 
pouti“. Ale doufám, že budeme mít při jejím 
pořádání „štěstí“. 
Ano, štěstí! To je pocit, za kterým se všichni 
neustále ženeme, ale myslím, že málokdo z 

nás ví, co „štěstí“ vlastně znamená. Většině 
z nás, hlavně těm „dříve narozeným“ se při 
tomto pojmu vybaví úryvek básně Adolfa 
Hejduka, kterou svým přednesem tak skvěle 
prezentoval Ladislav Pešek ve filmu Škola 
základ života – „Co je štěstí? Muška jenom 
zlatá…“. Básník měl zjevně se štěstím své 
zkušenosti, protože přirovnat ho v mušce 
je velmi trefné. Každý si s tímto obtížným 
hmyzem užíváme své a pořád ho někde 
honíme. Stejně tak jako „štěstí“. Na rozdíl od 
mouchy, ale štěstí není nic hmatatelného, nic, 
na co bychom si mohli někde „počíhat“. Je to 
jen pocit, který se vytváří někde uvnitř nás a 
nikdo nemá přesný recept na to, jaká vede 
cesta k jeho získání. Vlastně jde i o to, co si 
pod pojmem „štěstí“ představujeme. Když 
se zamyslíme a budeme chtít popsat štěstí, 
tak pravděpodobně většina z nás začne 
odříkávat seznam věcí, okolností a lidí, které 
máme nebo chceme v životě mít a věříme, že 
nás učiní šťastnými. Je to dáno tím, že většina 
z nás si myslí, že štěstí přijde v té chvíli, až 
dosáhneme toho, co chceme. Cítíme-li se 
ale šťastní díky něčemu, co se děje v našem 
životě nebo díky nějaké události či člověku, 
pak to není opravdové štěstí. To, co totiž 
obvykle nazýváme štěstím je pouze prchavý 
pocit chvilkového uspokojení.
Pokusme se vybavit si chvíle, kdy jsme se 
cítili šťastní. Šťastní jen tak, bez jakéhokoliv 
důvodu. Asi se nám taková chvíle bude velmi 
těžko hledat. Když se ale podíváte na malé 

děti při jejich hře, tak z nich vyzařuje skutečná 
radost a štěstí. Je to proto, že dělají, co mají 
rády. A proč ne? Proč jako dospělí neděláme 
to, co máme rádi? Jistě, nejsme už dávno 
bezstarostnými dětmi, máme své povinnosti 
a závazky. A ty nám brání, abychom si do 
svého nitra pustili bezstarostnost a štěstí. 
Místo toho se nám tam usadila obava a 
strach, protože vlastně nic není jisté a stálé. A 
my na ty životní jistoty přece tolik spoléháme. 
Někde jsem slyšela větu: „štěstí není 
záležitost osudu, je to věc volby“.  A pod to 
bych se podepsala. To je možná důvod, proč 
se nám někteří lidí zdají, že mají více „štěstí“. 
Oni si to štěstí prostě „vybrali“. Nezáviďme 
jim, ale pokusme se vzít si z nich příklad, že 
se ta „zlatá muška“ chytit dá.
Ale mám pro vás dobrou zprávu. Štěstí je 
dost! Dost pro všechny, kteří se rozhodnou 
být šťastní. Takže nám přeji, ať se nám ho 
podaří co nejdříve „lapit“. A těm, kteří už ho 
mají vzkazuji, ať si ho dobře hlídají, protože 
když jednou uteče, špatně se hledá. Ale to my 
všichni dobře víme…

Přeji všem pohodový zbytek léta, a protože 
chci o pouti vidět samé „šťastné“ lidičky, 
beru síťku na motýly a jdu si tu svoji „mušku 
zlatou“ chytit. A vy se můžete přidat…

Monika Šlehobrová, starostka
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PROJEKT „FOTOVOLTAICKÁ ELEKTRÁRNA NA ČOV“

PROJEKT „INSTALACE TEPELNÝCH ČERPADEL V ZÁKLADNÍ ŠKOLE A TĚLOCVIČNĚ“ 

PROJEKT „MÍSTNÍ ENERGETICKÁ KONCEPCE (MEK)“

PROJEKT „NAVÝŠENÍ KAPACITY ZÁKLADNÍ ŠKOLY NETVOŘICE“

PROJEKT „REVITALIZACI BĚŽECKÉHO OVÁLU U ZÁKLADNÍ ŠKOLY NETVOŘICE“

OPRAVY V AREÁLU ZÁKLADNÍ A MATEŘSKÉ ŠKOLY

VÝMĚNA STOUPAČEK V ZÁKLADNÍ ŠKOLE

FOTBALOVÉ HŘIŠTĚ

Tento projekt je u konce a v těchto dnech již fotovoltaická elektrárna 
dodává požadovanou elektrickou energii na provoz ČOV a tím 
významně šetříme náklady. 

Jen pro rekapitulaci uvádíme, že celkové výdaje tohoto projektu byly 
včetně nákladů na projekční přípravu 1.861.932,90 Kč bez dph. Dotace 
od EU prostřednictvím Státního fondu životního prostředí bude v 
maximální výši 60,42%

I tento projekt je v současné chvíli dokončen. V základní škole jsou 
nainstalována tři vnitřní tepelná čerpadla a v tělocvičně jedno.
Projekt je spolufinancován ze Státního fondu životního prostředí. Cena 

díla byla na základě výběrového řízení vysoutěžena ve výši 3 199 875,67 
Kč vč. DPH s tím, že výše podpory dosahuje 75% z celkových způsobilých 
výdajů. Přípravné práce spojené s projektem vyšly na 645.067,- Kč.

Vzhledem k tomu, že v úspoře nákladů na energie chceme i nadále 
pokračovat požádali jsme u Ministerstva průmyslu a obchodu o dotaci 
na zpracování Místní energetické koncepce (MEK), která je nutná k 
tomu, aby naše snažení v tomto směru bylo smysluplné a co možná 
nejefektivnější. MEK je komplexní dokument zaměřený na analýzu 
současné energetické situace na území městyse Netvořice. Zabývá 
se vytvořením přehledu všech energetických zdrojů, mapováním 

spotřeby a sestavením energetické bilance pro dané území. Tento 
dokument bude pro nás podkladem pro přijetí dalších úsporných 
opatření v oblasti energetiky a zajištění jejich spolufinancování. 
V těchto dnech již máme vysoutěženého zpracovatele MEK za 
částku 406 000,- Kč s tím, že Ministerstvo průmyslu nám již oznámilo 
schválení naší žádosti až do výše 427 500,- Kč. O konečné výši dotace 
budeme ještě informovat.

Co se týká navýšení kapacity naší základní školy, tak již padlo rozhodnutí, 
jakým způsobem budeme přístavbu řešit. Nyní je v přípravě zpracování 
projektové dokumentace do fáze prováděcí dokumentace, a to 
samozřejmě včetně získání stavebního povolení. 
O spolufinancování nákladů na zpracování projektové dokumentace 
jsme požádali v březnu letošního roku Ministerstvo pro místní rozvoj, 
a to z Národního plánu obnovy.  Bohužel doposud jsme neobdrželi 
z jejich strany žádné vyjádření. I přes tuto skutečnost jsme na základě 
výběrového řízení vybrali zpracovatele dokumentace, abychom mohli 
práce na projektu zahájit. Cena díla je 1 415 700,- vč. DPH. 
Jak je uvedeno výše, tak rozhodnutí o způsobu provedení přístavby 

základní školy již padlo. Upustili jsme od nástavby malé budovy školy 
a půjdeme cestou výstavby budovy nové, a to v místě, kde se dnes 
nacházejí staré garáže. Tato nová budova bude, stejně jako tělocvična, 
propojena s hlavní budovou stávajícím podzemním koridorem.
Vzhledem k tomu, že nemusíme řešit nástavbu malé budovy, tak se 
můžeme pustit do opravy její staré eternitové střechy, která je ve velmi 
špatném, místy až havarijním, stavu. A v tomto případě využijeme 
spolupráce se zpracovatelem Místní energetické koncepce, abychom 
našli řešení, jak v rámci výměny střešní krytiny zároveň nainstalovat i 
fotovoltaické panely, a navíc obě akce spolufinancovat z dotačních titulů. 
Pokud vše půjde dobře, tak ještě letos na podzim žádost o dotaci podáme. 

K projektům v základní škole ještě doplním, že máme připravenu dokumentaci na revitalizaci běžeckého oválu na víceúčelovém hřišti a čekáme na 
vypsání potřebného dotačního titulu u MAS Posázaví. 

O prázdninách jsme se pustili do potřebné rekonstrukce chodníků nejen u školy, ale i směrem k mateřské škole. V rámci této stavby je také řešena 
oprava a rozšíření stávající dešťové kanalizace.  

Vzhledem k havarijnímu stavu stoupaček na toaletách pro žáky ve velké budově základní školy jsme byli nuceni přistoupit k jejich výměně. I když se 
jedná o náročnou akci, vše stihneme do začátku školního roku, takže tato akce chod školy nijak neomezí.

Novou výstavbu plánujeme také na fotbalovém hřišti. Jedná se o dvě 
menší stavby, které budou sloužit jako skladovací prostory a plně nahradí 
současné polorozpadlé buňky. Budou fungovat jako technické zázemí, 
ve kterém bude uložen mobiliář potřebný ke správě hřiště a tréninkové 
pomůcky pro všechny fotbalové oddíly. V současné době je u stavebního 
úřadu podána žádost o vydání stavebního povolení a v září letošního roku 

požádáme o spolufinancování tohoto projektu „Kabina 2024 – Rozvoj 
místních sportovišť a zázemí“ Národní sportovní agenturu. V letošním 
roce ještě plánujeme z rozpočtu městyse realizovat rekonstrukci vnitřních 
prostor kabin, konkrétně zázemí pro sportovce a klubovnu. Doufáme, 
že se vylepšené zázemí projeví i na výkonech našich fotbalistů, ať už při 
trénincích nebo mistrovských zápasech. 
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Výběr usnesení ze zasedání zastupitelstva konané dne 4.3. a 3.6.2024   

ZM schvaluje:
• poskytnutí neinvestiční dotace TJ Sokol Netvořice ve výši 170.000,-

Kč a uzavření veřejnoprávní smlouvy č. 7/2024 s TJ Sokol Netvořice, 
IČ: 47082461

• Statut Městského muzea v Netvořicích s účinností od 4.3.2024
• Veřejnoprávní smlouvu o zajišťování úkolů podle zákona o obecní 

policii s městem Benešov
• schvaluje podání žádosti o dotaci na zpracování projektové 

dokumentace za účelem navýšení kapacity Základní školy Netvořice 
a závazek spolufinancování realizace projektu

• závěrečný účet městyse za rok 2023 s vyjádřením souhlasu s 
celoročním hospodařením bez výhrad

• účetní závěrku městyse Netvořice za rok 2023
• převedení výsledku hospodaření ve výši 15 075 242,70 Kč v r. 2024 

na účet 432 - výsledek hospodaření předcházejících účetních období
• aktualizace jednotlivých opatření Programu rozvoje městyse 

Netvořice na období 2019 – 2025 dle předloženého návrhu

• Veřejnoprávní smlouvu o poskytnutí návratné finanční výpomoci 
NFV č. 1/2024 s TJ Sokol Netvořice. Poskytnutá finanční výpomoc 
činí 1.000.000,- Kč

• prodloužení termínu splatnosti, do 31.12.2024, návratné finanční 
výpomoci poskytnuté dle Veřejnoprávní smlouvy o poskytnutí 
návratné finanční výpomoci NFV č. 1/2022 se Společenstvím vlastníků 
jednotek č.p. 232 Netvořice a uzavření Dodatku č.1 k Veřejnoprávní 
smlouvě o poskytnutí návratné finanční výpomoci NFV č. 1/2022 se 
Společenstvím vlastníků jednotek č.p. 232 Netvořice

• prodloužení termínu splatnosti, do 31.12.2024, návratné finanční 
výpomoci poskytnuté dle Veřejnoprávní smlouvy o poskytnutí 
návratné finanční výpomoci NFV č. 5/2022 se Společenstvím vlastníků 
jednotek č.p. 232 Netvořice a uzavření Dodatku č.1 k Veřejnoprávní 
smlouvě o poskytnutí návratné finanční výpomoci NFV č. 5/2022 se 
Společenstvím vlastníků jednotek č.p. 232 Netvořice.

ZM stanovuje:
• v souladu s novelou zákona č. 128/2000 Sb. o obcích, s platností 

od 5.3.2024 neuvolněným členům zastupitelstva za výkon funkce 
měsíční odměny v následujících částkách: 

 
člen rady: 6050,- Kč, 
předseda výboru, komise: 3993,- Kč, 
člen zastupitelstva bez dalších funkcí 1997,- Kč.

ZM bere na vědomí:
• „Protokol o výsledku kontroly“ provedené Ministerstvem kultury ČR 

v Městském muzeu v Netvořicích dne 23.11.2023 a z něho vyplývající 
plnění úkolů

• zprávu kontrolního výboru ze dne 11.3.2024
• zprávu finančního výboru městyse č.j. FV – 01/2024 ze dne 

15.5.2024.“

DOPRAVNÍ OPATŘENÍ

PROJEKT „DOPRAVNÍ AUTOMOBIL PRO JSDH NETVOŘICE“

ZDRAVOTNICTVÍ

HŘBITOV

Instalace zařízení, která, doufejme, povedou ke zklidnění dopravy v ulicích 
Hrubínova a Újezdská by měla proběhnout snad již během srpna. 
V ulici Újezdská bude instalováno zařízení, které je spolufinancováno 
ze Středočeského kraje z Fondu prevence v rámci tematického zadání 

Prevence kriminality. 
Na pronájem zařízení v ulici Hrubínova, a to po dobu tří let, proběhlo 
výběrové řízení na dodavatele a instalaci už tedy také nestojí nic v cestě.

V podzimních měsících by se naši hasiči měli dočkat nového dopravního 
automobilu, na který jsme žádali o dotaci z Ministerstva vnitra a 
Středočeského kraje. Nový dopravní automobil je pořízen za částku 2 016 
375,46 Kč, která vzešla z výběrového řízení. Celková výše dotace, kterou 
se nám podařilo získat, je 750 000,- Kč.

Víme, že se nejedná o malé finanční prostředky, které půjdou z rozpočtu 
městyse. Jsme si ale vědomi toho, jak je důležité, aby naše zásahová 
jednotka měla, vedle potřebného zázemí v nové hasičské zbrojnici, také 
kvalitní technické vybavení. 

V oblasti zdravotnictví nás čekají určité změny. 
Z rodinných důvodů nás opouští MUDr. Klimešová. Chtěli bychom jí 
touto cestou poděkovat za její práci pro občany Netvořic a okolních obcí. 
Doufáme, že společnost Všeobecný lékař s.r.o., která má prostory ordinace 
v pronájmu, má již vyřešenu náhradu tak, aby zdravotní péče byla v 
Netvořicích i nadále zajištěna. 

Také prostory bývalé rehabilitace v budově č.p. 16 našly svého nového 
nájemce. V brzké době proběhne rekonstrukce těchto prostor, aby zde 
mohla zahájit svoji činnost zubní ordinace. Vzhledem k tomu, že je v 
našem zájmu, abychom našim občanům byli schopni zajistit poskytování 
co největšího počtu zdravotnických služeb, investujeme do nutných 
stavebních úprav ordinace částku cca 500.000,- Kč. 

Byla dokončena oprava márnice na místním hřbitově. Nově došlo i k 
výměně vodovodních hydrantů. Díky velmi špatnému technickému stavu 
vodovodního potrubí budeme nuceni, pravděpodobně v příštím roce, celé 
rozvody vyměnit.
Vzhledem k tomu, že jsme se již stali majiteli pozemku nad hřbitovem, 
kde je plánována rozptylová loučka a kolumbárium, můžeme přistoupit 

k postupné realizaci našeho záměru. V současné době spolupracujeme s 
projektantem na výběru nejvhodnějšího řešení.

Upozorňujeme občany, že prostor nad hřbitovem není skládkou, 
ačkoli podle odloženého stavebního materiálu to vypadá, že někteří 
z nás jsou jiného názoru.
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Výběr usnesení ze zasedání rady městyse od 4.3.2024 do 1.7.2024

RM schvaluje mj.:
• poskytnutí neinvestiční dotace zapsanému ústavu TŘI, z.ú. Čerčany, 

IČ: 18623433 ve výši 5.000,- Kč
• změnu názvu knihovny z „Obecní knihovna v Netvořicích“ na nový 

název „Knihovna Netvořice“
• s platností od 4.3.2024 Knihovní řád Knihovny Netvořice
• vypsání výběrového řízení na akci „Oprava márnice na hřbitově v 

Netvořicích“ a oslovení 3 firem. Jedná se o: SYPOS - STAVBY, s.r.o., 
U trati 118, 257 41 Týnec n/Sázavou, IČ: 61683043, IDS: ibh5s4v; 
Michael Malát, Chrást n/Sázavou 218, 257 42 Týnec n/Sázavou, IČ: 
70792186.IDS: u83cbavIng; Libor Brejla, Olbramovice Ves 37, 259 01 
Olbramovice, IČ: 14749076, IDS: 2wu8nae

• směrnici Mateřské školy Netvořice pro stanovení kritérií pro 
přijímání dětí k předškolnímu vzdělávání pro školní rok 2024-2025  

• přijetí dotace na akci „Změna územního plánu – jednotný standard“ 
ve výši 163.350,- Kč od Ministerstva pro místní rozvoj

• vítěze nabídkového řízení na zakázku malého rozsahu „Oprava 
márnice na hřbitově v Netvořicích“, kterým se stala firma SYPOS-
STAVBY s.r.o.,U Trati 118, 257 41 Týnec nad Sázavou, IČ: 61683043 s 
nejnižší nabídkovou cenou 539.444,33 Kč včetně DPH

• poskytnutí neinvestiční dotace RUAH o.p.s. Benešov, IČ: 24312355 
ve výši 10.000,- Kč

• vyhlášení výzvy na veřejnou zakázku malého rozsahu na akci 
„Netvořice – dopravní automobil“ od poskytovatele dotace, kterým 
je Ministerstvo vnitra, a to z programu 01426 – Dotace pro jednotky 
SDH obcí

• oslovení 3 firem (uchazečů) pro veřejnou zakázku malého rozsahu 
na akci „Netvořice-dopravní automobil“. Jedná se o firmy: HOŠEK 
MOTOR a.s. Žarošicka 17, 628 Brno-Vinohrady, IČ: 63484463,IDS: 
7j4efj2; EMBEFOR s.r.o., Korunní 2569/108,  629 101 00 Praha 
10-Vinohrady, IČ: 06138900, IDS: pdijmrk; MAN Truck&Bus ČR s.r.o., 
Obchodní 120, 251 70 Čestlice, IČ: 46965904, IDS: z4cjy5v

• přijetí dotace od Ministerstva vnitra z programu 01426 – Dotace 
pro jednotky SDH obcí na akci „Netvořice – dopravní automobil“ ve 
výši 450.000,- Kč

• Smlouvu o smlouvě budoucí převodní uzavřenou mezi městysem 
Netvořice a Ing. J.S. jako majitelem pozemků parc.č.997/9 a 
997/77, na kterých bude realizována stavba místní komunikace 
vč.inženýrských sítí a pověřuje starostku jejím podpisem

• na základě žádosti Statku Všetice, aby městys Netvořice převzal, 
jako každoročně, záštitu nad akcí „Memoriál generála G.A.Custera“, 
který se koná ve dnech 15.- 18.8.2024 ve Všeticích-Radějovicích, 
spočívající v bezúplatném zajištění vody pro zázemí pomocí JSDH 
a bezúplatné propagace v Netvořickém zpravodaji č.2/2024

• žádost ZŠ Netvořice a snižuje kapacitu Základní školy Netvořice ze 
stávajících 300 žáků na 260 žáků

• vítěze podlimitní veřejné zakázky na akci „TČ v objektu ZŠ a 
tělocvičny Netvořice“, kterým se stala firma TZB Kladno s.r.o., 
Třebízského 466, 273 09 Kladno, IČ: 28428161 s nejnižší nabídkovou 
cenou 2.644,525,35 Kč bez DPH, resp. 3.199.875,67 vč. DPH

• vítěze nabídek na zakázku „Netvořice – Dopravní automobil“, 
kterým se stala  firma EMBEFOR s.r.o., se sídlem: Korunní 2569/108,  

 
101 00 Praha 10-Vinohrady, IČ: 06138900 s nejnižší nabídkovou 
cenou 1.996.500,- Kč. vč. zákonné DPH

• podání žádosti o dotaci na akci „Místní energetická koncepce 
městyse Netvořice“ z dotačního titulu MPO-Efekt ze Státního fondu 
životního prostředí

• cenovou nabídku na „Projektovou dokumentaci pro účely stavebního 
řízení a výběru zhotovitele stavebně technických úprav a tepelně 
technických opatření vyplývajících z energetického posouzení 
MŠ Netvořice“, kterou předložil Ing. Radek Bláha, K Horoměřicům 
1117/37, 165 00 Praha 6, IČ:76382877, DIČ: CZ8205270315, a která 
činí 263.000,- Kč bez zákonné DPH

• Smlouvu o nájmu veřejného prostranství na akci „Netvořická pouť 
2024“ s nájemcem paní Jiřinou Třískovou, Ke Kapli 277, 252 42 
Zdiměřice, IČO:10158677 za částku 50.000,- Kč a pověřuje starostku 
podpisem této smlouvy

• uzavřít Dodatek č.1 ke Smlouvě pro umístění Z-Boxu a spolupráci 
při jeho provozování na pozemku parc.č.395/3 v k.ú.Netvořice se 
Zásilkovnou s.r.o., IČ: 28408306

• uzavřít Smlouvu o nájmu prostor pro umístění Parcelboxů na 
pozemku parc.č.395/3 v k.ú.Netvořice s PPL CZ s.r.o., IČ: 25194798 

• Režim zacházení se sbírkou Městského muzea v Netvořicích
• Koncepci sbírkotvorné činnosti Městského muzea v Netvořicích na 

období 2024-2028
• uzavřít smlouvu o pronájmu části pozemku parc.č.90 v k.ú.Netvořice 

o výměře 40 m2, nájemce: Jaroslav Hertl, IČ: 40875679, na období 
od 15.5.2024 do 15.10.2024, měsíční nájemné 1.600,-Kč+zákonná 
DPH

• oslovení 3 firem v rámci výběrového řízení na akci „Zkapacitnění 
ZŠ Netvořice – projektová dokumentace“. Jedná se o firmy:L2o-
architects s.r.o., Korunní 588/4, 120 00 Praha 2-Vinohrady, IČ: 
06830951;MIBRA s.r.o., nám.14.října 1307/2, 150 00 Praha 5-Smíchov, 
IČ: 27424341; Tre-Bon inženýring s.r.o., Bělehradská 858/23, 120 00 
Praha 2-Vinohrady, IČ:06979891

• oslovení 3 firem v rámci výběrového řízení na akci „Místní energetická 
koncepce“. Jedná se o firmy: Cygni, spol. s r.o., Konviktská 298/10, 110 
00 Praha 1-Staré Město, IČ 25099809; Lenka Mišíková, Arménská 
1369/4, 101 00 Praha 10-Vršovice, IČ:02371278; SOLAR gods s.r.o., 
Na Folimance 2155/15, 120 00 Praha 2-Vinohrady, IČ: 17331501

• oslovení 3 firem v rámci cenového marketingu na akci „Úsekové 
měření rychlosti“. Jedná se o firmy:MP MONT s.r.o., Jeronýmova 
336/20, Budějovické Předměstí, 397 01 Písek, IČ: 28157150; AŽD 
Praha s.r.o., Žirovnická 3146/2, 106 00 Praha 10-Záběhlice, IČ: 
48029483; CAMEA Technology a.s., Karásek 2290/1m, Řečkovice, 
621 00 Brno, IČ: 06230831

• oslovení 3 firem v rámci cenového marketingu na akci „Ukazatel 
rychlosti“. Jedná se o firmy: DOSIP Servis s.r.o., č.p.37, 675 21 
Krahulov, IČ: 27720713; Gornex s.r.o., Vinohradská 2165/48, 120 00 
Praha 2-Vinohrady, IČ: 27881598; GEMOS DOPRAVNÍ SYSTÉMY 
a.s., Hálova 47/12, 190 15 Praha 9-Satalice

• Smlouvu o editorství pro průběžné vkládání dat vybraných částí 
dopravní a technické infrastruktury do digitální technické mapy 

ZM rozhodlo:
• v souladu s ustanovením § 55a odst. (2) a za použití § 6 odst. 

2 stavebního zákona o pořízení změny č. 4 územního plánu 
Netvořice a jejím obsahu, a to bez požadavku na vyhodnocení  

 
vlivů změny č. 4 územního plánu Netvořice na udržitelný rozvoj 
území.
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České republiky se společností GPlus s.r.o., Újezd u Sezemic 47, 533 
04 Sezemice, IČO:45537691 a pověřuje starostku jejím podpisem

• Smlouvu o poskytování služeb – DTM ČR se společností 
Vodohospodářská společnost Benešov a.s., Černoleská 1600, 256 
13 Benešov u Prahy, IČO: 47535865 a pověřuje starostku jejím 
podpisem

• poskytnutí neinvestiční dotace Sboru dobrovolných hasičů 
Netvořice, IČ:65262255 ve výši 20.000,- Kč 

• po projednání účetní závěrku ZŠ Netvořice za rok 2023
• zlepšený hospodářský výsledek ZŠ Netvořice za rok 2023 ve výši 

519.268,46 Kč
• převést část hospodářského výsledku ve výši 59.268,46 Kč do 

rezervního fondu ZŠ Netvořice a částku 460.000,- Kč převést zpět 
do rozpočtu městyse

• po projednání účetní závěrku MŠ Netvořice za rok 2023
• zlepšený hospodářský výsledek MŠ Netvořice za ro 2023 ve výši 

164.355,24 Kč
• převést část hospodářského výsledku ve výši 40.355,24 Kč do 

rezervního fondu MŠ Netvořice a částku 124.000,- Kč převést zpět 
do rozpočtu městyse

• přijetí dotace z rozpočtu Středočeského kraje a uzavření 
veřejnoprávní smlouvy o poskytnutí dotace na akci: „Dopravní 
automobil pro jednotku SDH Netvořice“ ve výši 300.000,- Kč. 
Evidenční číslo žádosti: HAS/DOP/055039/2024

• přijetí dotace z rozpočtu Středočeského kraje a uzavření 
veřejnoprávní smlouvy o poskytnutí dotace na akci: „Zklidnění 
dopravy městys Netvořice, ul. Újezdská“ ve výši 123.000,- Kč. 
Evidenční číslo: PRE/KRI/054419/2024

• vítěze výběrového řízení na akci „Zkapacitnění Základní školy 
Netvořice“, kterým se stala firma Tre-Bon inženýring s.r.o., 
Bělehradská 858/23, 120 00 Praha 2-Vinohrady, IČ: 06979891 s 
nejnižší nabídkovou cenou 1.415.000,- Kč vč.DPH

• vítěze cenového marketingu „Ukazatel rychlosti“, kterým se stala 
firma GEMOS DOPRAVNÍ SYSTÉMY a.s., se sídlem Hálova 47/12, 
190 15 Praha 9, IČ: 24132098 s nejnižší nabídkovou cenou 153.890,22 
Kč vč. DPH

RM pověřuje mj.: 
• starostku podpisem Smlouvy o zřízení služebnosti, č. smlouvy ŘSD 

s.p.:138145/2023-1, týkající se pozemku parc.č.1029/4 v k.ú. Netvořice  
- průzkumný vrt s Ředitelstvím silnic a dálnic, s.p.

• starostku účastí při kontrole městyse Netvořice, kterou provede 
ČR-Hasičský záchranný sbor Středočeského kraje, územní odbor 
Benešov dne 17.4.2024 od 9:00 hod. v souladu s „Plánem kontrol 
Hasičského záchranného sboru Středočeského kraje na rok 2024“ a 
zajištění relevantních podkladů k této kontrole

• starostku vyřízením žádosti o informace podle zákona č.106/1999, 
kterou podal G.V., a která se týká zprávy o tom, jak obec napraví 
nedostatek v celistvosti sbírek v muzeu, která byla odeslána  

 
z obce před koncem února 2024

• starostku dalšími jednáními se zájemkyní MDDr. Lenkou Pavlisovou, 
týkající se pronájmu nebytových prostor na adrese Pražská 16, 
Netvořice za účelem provozování zubní ordinace

• starostku vydáním vyjádření k dokumentaci pro stavební povolení, 
vč. sdělení o existenci sítí na akci: „D3 0303 – Přivaděč Týnec nad 
Sázavou“ – Pragoprojekt a.s.

• starostku vydáním stanoviska vlastníka dotčené veřejné dopravní 
a technické infrastruktury k dokumentaci pro vydání rozhodnutí o 
umístění stavby „Rozšíření vodárenské soustavy v koridoru dálnice 
D3“ pro žadatele Vodohospodářský rozvoj a výstavba a.s. 

RM postupuje:
• žádost Římskokatolické farnosti Týnec nad Sázavou, týkající se 

poskytnutí finančního příspěvku na dokončení oprav kostela 
Nanebevzetí Panny Marie v Netvořicích, které povedou k jeho  

 
znovuotevření ve výši 110.473,- Kč, k projednání na nejbližší zasedání 
zastupitelstva městyse Netvořice.

RM stanovuje:
• v souladu s ustanovením § 102 odst. 2 písm. b) zákona č. 128/2000 Sb., 

o obcích (obecní zřízení), ve znění pozdějších předpisů, a v souladu 
s ustanovením § 123 odst. 4 zákona č. 561/2004 Sb., o předškolním, 
základním, středním, vyšším odborném a jiném vzdělávání (školský 
zákon), ve znění pozdějších předpisů, na školní rok 2024/2025  
výši úplaty za předškolní vzdělávání v Mateřské škole Netvořice, 
okres Benešov, příspěvková organizace, IČ: 70996857 a to ve výši 
1.000,-Kč/měsíc

• v souladu s ustanovením § 102 odst. 2 písm. b) zákona č. 128/2000 Sb., 
o obcích (obecní zřízení), ve znění pozdějších předpisů, a v souladu 
s ustanovením § 123 odst. 4 zákona č. 561/2004 Sb., o předškolním, 
základním, středním, vyšším odborném a jiném vzdělávání (školský 
zákon), ve znění pozdějších předpisů, na školní rok 2024/2025 
výši úplaty za zájmové vzdělávání ve školní družině Základní školy 
Netvořice, okres Benešov, příspěvková organizace, IČ: 70996865 a to 
ve výši 450,-Kč/měsíc.

PLNĚNÍ ROZPOČTU MĚSTYSE K 30.6.2024

PŘÍJMY PO KONSOLIDACI                    20 899 937.36 Kč

VÝDAJE PO KONSOLIDACI                    15 799 658.91 Kč

ROZPOČTOVÉ HOSPODAŘENÍ SKONČILO PŘEBYTKEM VE VÝŠI                   + 5 100 278.45 Kč

Zůstatek základního běž.účtu u České spořitelny k 30.6.2024                    17 311 920.92 Kč

Zůstatek účtu u České národní banky k 30.6.2024      3 140 683.34 Kč

Zůstatek účtu „stočné“ u České spořitelny k 30.6.2024                    3 038 023.92 Kč

Zůstatek nesplaceného úvěru na kanalizaci a ČOV k 30.6.2024                  19 022 465.45 Kč

Zůstatek vkladového účtu u České spořitelny k 30.6.2024 16 753 930.11 Kč

Zůstatek spořícího účtu u České spořitelny k 30.6.2024 5 413 665.98 Kč
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DÁLNICE D3 - ODPOČÍVKA DUNÁVICE

Někteří z vás již prostřednictvím médií zaznamenali, že příprava 
výstavby dálnice D3 nabrala na tempu a na jednotlivé úseky středočeské 
části dálnice jsou již podávány investorem žádosti o územní rozhodnutí. 
Trasa kolem Netvořic je součástí etapy 0301 – 0303 Praha – Václavice, 
která se do fáze podání žádosti o vydání územního rozhodnutí blíží. 
Naším úkolem bude v poměrně krátké době, kdy je možné se k podané 
žádosti vyjádřit, zkontrolovat, zda jsou v žádosti zapracovány všechny 
naše požadavky a nedošlo v dokumentaci ke změnám, o kterých jsme 
nebyli předem informováni. 
S výstavbou dálnice souvisí i její doprovodné stavby. Na území městyse 
Netvořice to je výstavba nového vodojemu, rozšíření vodovodu a budova 
Správy a údržby dálnice na Vojtěchově. Velmi významnou stavbou 
související s dálnicí D3 je také „odpočívka Dunávice“. Z jejího názvu by 
se mohlo zdát, že leží v našem katastru, ale není tomu tak. A přesto 
se nás její výstavba poměrně výrazně dotýká. Hlavním důvodem, který 
nás s touto stavbou spojuje je zájem investora, kterým je Ředitelství 
silnic a dálnic (ŘSD), napojit odpočívku (resp. obě odpočívky, neboť jsou 
po obou stranách dálnice) na ČOV v Netvořicích. K tomuto kroku ŘSD 
potřebuje souhlas od zastupitelstva městyse. Jednání s ŘSD na toto 
téma probíhají již téměř rok. K významnějšímu posunu došlo, když se do 
jednání vložilo Ministerstvo dopravy, konkrétně ministr Martin Kupka. 
V lednu letošního roku proběhla schůzka na Ministerstvu dopravy za 
přítomnosti ministra dopravy, starostů dotčených obcí, generálního 
ředitele ŘSD Radka Mádla a zástupců Pragoprojektu a.s. (společnost, 
která řeší projekční přípravu stavby do fáze pro územní rozhodnutí). 
Ze strany zástupců obcí byly vzneseny námitky a připomínky k tomu, 
co takto velká stavba do našeho území přinese. Předneseny byly také 
naše požadavky, které by měly snížit negativní dopady stavby dálnice 
a odpočívky. Obce, kterých se stavba odpočívky dotýká nejvíce jsou 
Netvořice a Týnec nad Sázavou. Došlo tedy k vzájemné k dohodě, 
že se zástupci Ministerstva dopravy, ŘSD a Pragoprojektu sejdou se 
zastupiteli dotčených obcí, aby je blíže seznámili s projektem a našli 
společné řešení, které nebude sporné a nebude vytvářet nadměrnou 
zátěž pro okolí odpočívky. 
Schůzka se zastupiteli městyse Netvořice se uskutečnila dne 5.6. 
2024.  Ministr Martin Kupka a generální ředitel ŘSD Radek Mádl 
seznámili přítomné zastupitele s důvody výstavby odpočívky Dunávice. 
Představena byla vizualizace z pohledu stojícího člověka k vyjasnění 
zátěže, kterou odpočívka přinese, zejména v podobě světelného smogu, 
ale i pokud jde o umístění odpočívky v krajině, protihlukové ochrany, 
ozelenění a podobně. 

Ze strany městyse Netvořice byly opakovaně předloženy podmínky 
pro připojení odpočívky Dunávice na ČOV, které již byly zmíněny na 
lednovém jednání na Ministerstvu dopravy. Naprosto zásadní a pro 
napojení odpočívky i nezbytný krok je intenzifikace (navýšení kapacity) 
naší stávající ČOV tak, aby mohla být odkanalizovaná nejen odpočívka, 
ale také v ní zůstala dostatečná kapacita i pro další rozvoj městyse. 
Na základě našeho požadavku nechalo ŘSD zpracovat studii 
proveditelnosti navýšení kapacity ČOV Netvořice, kterou jsme po 
technické stránce předali k posouzení odborníkům, panu Ing. Vidrnovi 
z VHS Benešov a předsedovi asociace Čistíren odpadních vod Ing. 
Krňávkovi. Druhým požadavkem městyse Netvořice je odkanalizování 
místní části Dunávice a napojení na ČOV Netvořice. Současně s tím by 
byl do této místní části přiveden také vodovod. Vzhledem k tomu, že 
tato místní část pocítí výstavbu dálnice nejvíce, je žádoucí, abychom 
vzniklou zátěž minimalizovali.
Ministr dopravy požadavky městyse Netvořice akceptoval. Přesto 
jsme ale v tomto směru po zkušenostech z let minulých obezřetní a 
požadujeme záruky, aby v budoucnu od těchto požadavků nebylo 
ustoupeno. Došlo proto k dohodě, že investor stavby ŘSD nechá 
zpracovat tzv. „Plánovací smlouvu“, do které budou požadavky obou 
stran zapracovány a poté bude smlouva předložena zastupitelstvu 
městyse Netvořice ke schválení. V současné době příprava smlouvy 
vrcholí a zastupitelstvo ji projedná na svém nejbližším zasedání, které 
by se mělo konat 2.9.2024.
Při jednání s ministrem dopravy byl ze strany zastupitelů také vznesen 
dotaz na plánovaný obchvat Netvořic s tím, že je žádoucí, aby jeho 
výstavba proběhla ještě před zahájením výstavby samotné dálnice. 
Z naší strany je oprávněná obava, že by centrum obce bylo stavbou 
dálnice nepříznivě zasaženo a mohlo by dojít také ke škodám na 
majetku. Přestože je v tomto případě investorem stavby Středočeský 
kraj, tak ministr dopravy přislíbil, že podnikne potřebné kroky, které 
povedou k přiblížení realizace této stavby. 
Jednání ohledně výstavby dálnice a odpočívky se táhnou již spoustu let, 
a ne vždy s námi, jako se zástupci obcí, bylo jednáno korektně. Přesto 
věřme, že sliby, které nám byly dány budou dodrženy a naše podmínky 
a požadavky v souladu s Plánovací smlouvou splněny. 
I nadále povedeme jednání se všemi dotčenými orgány, ať už je to 
Ministerstvo vnitra, ŘSD nebo projekční firma, protože je v našem zájmu 
negativní dopady výstavby dálnice D3 a odpočívky Dunávice na život v 
Netvořicích minimalizovovat.
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NOVOROČNÍ PROCHÁZKA

DIVADELNÍ PŘEDSTAVENÍ

POCHOD NA MEDNÍK

JARNÍ BAZÁREK

PÁLENÍ ČARODĚJNIC ANEB „NETVOČÁRY“

Nový rok 2024 jsme, jako již tradičně, přivítali společnou procházkou 
ke studánce. Aby dětem, které se procházky účastnily, cesta lépe a 
radostněji ubíhala, připravili jsme pro ně zábavu v podobě plnění 
různých úkolů s tématem „zvířecí říše“.

V březnu jsme si užili divadelní představení choceradských ochotníků. 
Hra s názvem „Výlet pana Broučka do XV. století“, vyšla z pera známého 
spisovatele Svatopluka Čecha, který se narodil v 19.století v Ostředku 
u Benešova. Jak jsme již zvyklí, představení tohoto divadelního spolku 
nadšenců, kteří tuto činnost dělají dobrovolně, bylo sehráno vtipnou 
a zábavnou formou, i když bylo patrné, že oproti minulým divadelním 
představením se jedná o poměrně náročnější „kus“. Oprávněně ale 
obdrželi od publika velký aplaus, který určitě vyjadřoval i upřímný 
obdiv k jejich práci. Těšíme se, čím nás překvapí v příštím roce.

„Pochod na Medník za kandíky“ se koncem letošního března bohužel nekonal. Důvod je prostý. Abnormálně vysoké teploty na konci února 
a začátkem března způsobily, že tato vzácná rostlina s něžně růžovofialovými květy vykvetla o poznání dříve, než jsme počítali, takže během 
pochodu už bychom ji jen marně hledali.

Na začátku dubna jsme již po několikáté uspořádali s dobrovolnicemi z řad maminek „Bazárek oblečení“, a to formou komisního prodeje. Tato 
akce je velmi oblíbená, a to jak ze strany prodávajících, tak i kupujících. Nejdůležitější ale je, že zde použité věci dostávají svoji „druhou šanci“ 
a neskončí v popelnici. Naopak, ještě nějakou dobu mohou dobře posloužit svému účelu. A to, že si tuto skvělou akci zpestříme dobrou ranní 
kávou, domácím tvarohovým koláčem a společně poklábosíme o všem možném, to je jen „třešnička na dortu“.  Právě proto mám tyto „holčičí“ 
akce moc ráda.

Když se řekne 30.duben, každý se hned začne těšit na večerní rejdění a 
na volno druhý den. Málokdo už ale ví, že to naše tzv. „pálení čarodějnic“ 
je původem pohanský svátek, který přešel na lidový zvyk a tradici českých 
vesnic.  Filipojakubská noc je nocí, kdy prý zlé síly dokázaly vládnout ještě 
větší magickou silou než jindy. Přisuzuje se to úplňku, který v tomto období 
vychází. To by na objasnění stačilo a teď už si pojďme napsat, jak to letos 
bylo u nás.
Dětské „čarodějnické“ odpoledne se navzdory nepříznivým povětrnostním 
podmínkám povedlo. Velké díky za jeho organizaci patří nejen kulturní 
komisi městyse Netvořice, starostce a místostarostce, ale také TJ Sokol, 
místnímu fitness studiu Pro, neziskové organizaci The trip to fancy, žákyním 
vyšších ročníků ZŠ Netvořice a místním hasičům. Děti si mohly pohybově 
zařádit pod taktovkou čarodějnice Lu na workoutovém hřišti, uvařily si 
čarovné lektvary, rozpoznávaly bylinky a také si vytvořily a odnesly svoji 
vlastní čarodějnici. Za splnění všech úkolů byly potom odměněny medailí, 
sladkostmi a čarovným nápojem. Na zahnání žízně si mohly vybrat žlutou 
limonádu „Veselá čarodějnice“, zelenou „Žabí skřek“ nebo červenou 
„Čarodějův dráp“. Mezi dětmi byli i takoví odvážlivci, kteří smíchali všechny 
3 čarovné nápoje. Jak dopadli nám bohužel není známo! V podvečer se 
tradičně postavila u radnice májka, kterou naši chlapi přes noc uhlídali 
a byla ozdobou našeho náměstí celý májový měsíc. Bohužel z důvodu 
extrémně silného větru a vyhlášené výstrahy před nebezpečím požáru na 
území Středočeského kraje se hranice s čarodějnicí nezapálila. Přítomní měli 
pro toto rozhodnutí pochopení, náladu jim to nikterak nezkazilo a večer si 
náležitě užili. K dotvoření atmosféry „čarodějnického večera“ tedy musel 
stačit kontrolovaný oheň ve dvou koších, na kterém si všichni přítomní 
opekli buřty a svítící náramky, kterými se děti, ale i dospělí, ozdobili.
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ŘEDHOŠŤSKÉ TRHY A LÁZNĚ MŠENÉ

POSEZENÍ SENIORŮ U PŘÍLEŽITOSTI DNE MATEK

ROZLOUČENÍ S PRÁZDNINAMI

SETKÁNÍ V HASIČSKÉ ZBROJNICI KU PŘÍLEŽITOSTI 165. VÝROČÍ NAROZENÍ RUDOLFA STRIMPLA

Již druhým rokem jsme první květnovou neděli „vzali útokem“ vyhlášené trhy v Ředhošti.  
I když Ředhošť, která je částí obce Mšené–lázně v Severozápadních Čechách, není velkou obcí, od března do prosince zde pořádají víkendové 
trhy. Ty se zde pořádají od roku 1953 a v současné době jsou seskupením nejrůznějších prodejců malých i velkých firem. Návštěvníky lákají 
především na nabídku opravdu rozmanitého zboží. K prodeji použitého zboží je zde blešák, na trzích probíhá prodej drůbeže, různých zvířat, 
sadeb a jiných rostlin, ale také prodej nového zboží ze zahraničí či i od našich prvovýrobců, zastoupených většinou přímo majiteli. Naleznete tu 
nejen nabídku ovoce a zeleniny, ale i nejrůznějších kulinářských specialit. 
Výletu se nás zúčastnilo okolo 50, jel plný autobus. Při zpáteční cestě jsme na chvíli zastavili v lázeňském resortu Mšené, kde jsme si, po 
dopolední návštěvě trhů, odpočinuli v klidných prostorách rozlehlého parku. Domů jsme se vrátili krátce po poledni a nikdo nepřijel s „prázdnou“. 
Převahu měl nákup sazenic, takže doufáme, že se všem „pěkně chytly“. Budeme se tedy těšit opět za rok.

Posezení seniorů, které pořádáme u příležitosti Dne matek, proběhlo druhou květnovou 
neděli, jako již tradičně, v místní sokolovně. Připraveno bylo nejen klasické pohoštění, 
ale i bohatý kulturní program. Jako první se představily děti z mateřské školky se svým 
hudebním programem. Vystoupení bylo velmi dojemné a nejedna přítomná maminka či 
babička uronila i slzičku při poslechu písniček, kterými ti nejmenší děkovali „něžnému 
pohlaví“ za jejich lásku a starostlivost. Po krátké pauze, kterou seniorky a senioři využili 
k občerstvení a společnému popovídání, následovala improvizovaná talk show herečky, 
malířky a velmi inspirativní ženy Ivy Hüttnerové a muzikálové zpěvačky Hanky Křížkové. 
Obě dámy během vystoupení hýřily optimismem a dobrou náladou a při vyprávění příběhů 
ze života paní Ivy, které byly prokládány písněmi v excelentním podání paní Hanky se 
všichni přítomní dobře bavili a domů docházeli výborně naladěni a doufáme, že i spokojeni.

Letošní „DĚTSKÝ DEN“ se bohužel nekonal z důvodu špatného počasí, ale celý program byl přesunut na 31.8.2024 a oslavíme ho tedy jako 
„ROZLOUČENÍ S PRÁZDNINAMI“. Snad nám současné hezké počasí vydrží a děti si svůj „posunutý Dětský den“ náležitě užijí.

Krásné a pohodové letní dny vám přeje za kulturní komisi 
Kateřina Jašková

3.5.2024, den, kdy byla společenská místnost SDH Netvořice do posledního 
místa obsazena a těšila se skutečně skvělé atmosféře. Po uvítacím projevu 
starostky Moniky Šlehobrové bylo na programu kulturní vystoupení žáků ZŠ 
Netvořice pod taktovkou paní Ludmily Vodehnalové. Děti přítomným sdělily 
nejen zajímavosti ze života Rudolfa Strimpla, tzv. jahodového krále, ale i zazpívaly 
a zatancovaly. Téměř půlhodinový program se dětem náramně povedl a sklidily 
zasloužený aplaus včetně osobního poděkování od pana Václava Šmeráka, 
nadšence a skvělého člověka, který má velkou zásluhu na rozšíření povědomí o 
životě prvního pěstitele jahod v Čechách. Je i zakladatelem spolku “Mezi řekami”, 
který se intenzivně věnuje zapomenuté historii památek a událostí mezi Vltavou 
a Sázavou.  V zákulisí potom na děti čekalo i jahodové pohoštění.  Dalším hostem 
byla historička a kurátorka Náprstkova muzea v Praze, Mgr. Pavla Hubáčková. Ta 
přítomným přiblížila Rudolfa Strimpla tak, jak žil na přelomu 19.a 20.století, tedy 
jako cestovatele, jahodáře a podporovatele rozvoje zemědělství, který se spolu 
s manželkou, členkou Amerického klubu dam, zasloužil také o rozvoj školství na 
Lounsku.  Na závěr byl promítnut film „Jahodářství v Posázaví“. Tento filmový 
projekt vznikl v ZŠ Netvořice v roce 2015 a byl zcela v režii, dnes již bývalých, 
osmáků a pod záštitou tehdejší ředitelky školy Ludmily Vodehnalové. Ve filmu 
jsou zachyceny výpovědi přibližně dvaceti pamětníků z Netvořic a přilehlých obcí, 
kteří se ve svých vzpomínkách vracejí k době, kdy mělo jahodářství na Netvořicku 
silnou tradici. Nechyběla ani malá výstava výtvarných prací našich školáků, krásný 
obraz od místní malířky Veroniky Sekotové a dochované fotografie zapůjčené 
místními občany, které zachycují pěstování jahod v Netvořicích a okolí. Všem 
přítomným se toto zajímavé setkání, které bylo zakončeno „jahodovou tečkou“ v 
podobě rolády a domácí osvěžující limonády, moc líbilo.  
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Letní dny jsou v plném proudu a před naší 
tradiční poutí zbývá chvilka času, tak si 
pojďme zavzpomínat na vše hezké, co se u 
nás v knihovně událo. 
Na konci března jsme spustili naši tradiční 
semínkovnu. A jste neskuteční! Nejen, že 
jste si přišli semínka rozebrat, ale také jste 
jich plno nabídli ostatním. Teď se ještě pár 
sáčků se semínky v boxu nachází, ale i tak 
bychom vás chtěli požádat, jestli byste 
pomalu nezačali nosit vaše přebytky semínek 
z letošního roku. Uvítáme všechny druhy 
semínek (více na níže přiloženém plakátu).  

Dne 29.4.2024 jsme u nás v knihovně opět 
přivítali děti ze školky na jarním čtení. Ukázali 
jsme si v knihovně, které regály ukrývají 
knihy pro děti a mládež a vzhledem k tomu, 
že 22.4.2024 se každoročně slaví svátek 
Den Země, naše povídání jsme směřovali k 
tomuto tématu. Samozřejmě padaly otázky 
typu: Co je vhodné pro planetu dělat? nebo 
Bez čeho by se naše Země neobešla? Řekli 
jsme si hodně zajímavostí o včelách a na 
závěr jsme si přečetli příběhy s názvem 
Kvítkoníčci, jejichž hrdiny jsou malí skřítci, 
kteří žijí v pokojových rostlinách u nás doma 
a také knihu Bělásek. Děti si čtení užily a my 
se těšíme na naše další, tentokrát, podzimní 
setkání. 

3.5.2024 jsme se zúčastnili přednášky o 
jahodáři Rudolfu Strimplovi, který žil v našem 
kraji. Vyprávění bylo opravdu poutavé. Vřele 
doporučujeme i knížku, kterou si můžete 

vypůjčit u nás v knihovně. 

25.5.2024 proběhlo každoroční pasování 
prvňáčků. Pátrací hra po písmenkách byla 
vcelku úspěšná. Nenašlo se jenom písmenko 
O, ale my přísaháme, že v knihovně opravdu je 
a jen se před námi úspěšně ukrývá. Všechny 
děti společnými silami složily písmenka za 
sebou podle abecedy, potom jsme si povídali 
o knížkách a pohádkových postavičkách a 
na konec proběhlo pasování, při kterém děti 
odříkaly slib. Byla to moc pěkná akce a my se 
na budoucí prvňáčky těšíme zase v příštím 
roce. 

12.6.2024 k nám do knihovny zavítala 
autorka dětských knížek Anna Langerová. 
Pozvanými tentokrát byli předškoláčci. Jejich 
úkolem bylo vytvořit svůj vlastní příběh 
pomocí obrázků. Nakreslili si nejen obálku své 
knihy, ale také detailně rozkreslili děj včetně 
jednotlivých postav. Paní autorka přečetla 
krátkou ukázku ze své knížky a na závěr 
jsme si představili i několik ukázek prací dětí. 
Všichni byli neskutečně nadšení a velmi je to 
bavilo. Doufáme, že v příštím roce vymyslíme 
podobně zajímavou akci. Autorčinu prvotinu 

Práskovník Pepa si můžete půjčit i u nás v 
knihovně. 
Mimo podepsaného Práskovníka, máme v 
knihovně také podepsanou kuchařku od 
Hanky Křížkové, která tady měla milou 
talk show spolu s Ivou Hüttnerovou na Den 
matek. I tu velmi vřele doporučujeme k 
vypůjčení. 
Během měsíců květen a červen proběhla v 
knihovně výtvarná soutěž pro děti na téma 
„Můj koníček“. Pár obrázků se nám v knihovně 
sešlo a my za ně všem malým umělcům 
děkujeme. 
V závěru měsíce května došlo k vyhodnocení 
naší ankety ohledně pořádání akcí. S převahou 
zvítězilo kladné hodnocení, podle kterého 
si většina hlasujících přeje, aby knihovna 
akce pořádala. Zájem je jak o přednášky, 
tvoření, tak i o promítání filmů. Přes léto 
tedy chytneme „druhý dech“ a na podzim se 
pro vás pokusíme vymyslet zajímavé akce. 
Sledujte proto naše sociální sítě, stránku 
knihovny, ale i vývěsku na náměstí. Vše, co 
pro vás budeme chystat naleznete právě tam. 

Ale teď už k tomu, co zajímá „knihomoly“ 
asi nejvíce, a to jsou knižní novinky. V 
žánru detektivek můžete sáhnout po 
těchto titulech: Všude samí lháři od Shari 
Lapeny; Za zamčenými dvěřmi od Freidy 
McFadden; třetí díl Opravdových zločinů 
od Lucie Bechynkové; severský thriller Pán 
Hory od oblíbeného autora Anderse De La 
Motteho a mnoho dalších. 
Ten, kdo má rád příběhy podle skutečných 
událostí by si měl určitě přečíst poutavé 
knihy: Sestry pod vycházejícím sluncem 
od Heather Morris (druhá světová válka a 
osudy žen v koncentračních táborech), třetí 
díl Šikmého kostela od Karin Lednické 
anebo Nebe nad Perninkem od Štěpána 
Javůrka.
Do historie a trochy napětí vás vtáhne Smrt 
šumavského poustevníka od Vlastimila 
Vondrušky. Pro romantické duše tady máme 
pokračování historické ságy Bridgertonovi 
od Julie Quinnové. Mimo to jsme také náš 
knihovní fond obohatili o knihy se současnou 
romantikou od Julie Caplinové – Trable s 
láskou a Vila v Itálii. Pokud máte chuť se 
při čtení od srdce zasmát, tak doporučujeme 
pokračování Dámy a tučňáků od Hazel 
Prior – Volání tučňáků, případně Italské 
mentolky od Marty Kučíkové.
Ani ti z vás, kteří milují fantasy žánr nepřijdou 
zkrátka. Pro ně máme připravený závěrečný 
díl Půlnočních kronik – Noční přísahu od 
německého dua autorek. Slibujeme, že si to 
závěrečné finále užijete se vším všudy. 



Ale i malí návštěvníci si mou přijít vypůjčit 
plno pěkného čtení. Máme pro ně přichystané 
nové komiksy – Můrka a Věř si, ale také 
mnoho knížek o zvířátkách. Pro ty trochu 
„odrostlejší“ je tady připraveno povídání 
o „sametové revoluci“ v knížce, která nese 
název Vlajka Viktora Vaňka a pro dospívající 
je toto téma podané hezkou, pochopitelnou 
a stravitelnou formou. Samozřejmě ani oni 
nepřijdou o oblíbený fantasy žánr a půjčit si 
mohou poslední díl Zlaté enklávy ze série 
Scholomance od Naomi Novik. 
Pokud jste příznivci životopisných románů, 
právě vám je určena kniha Odkaz rodiny 
Jacksonů, ve které se dozvíte vše podstatné 

o této hudební rodině.
Pokud jste si nevybrali z našich novinek, 
tak si určitě vyberete z knih, které máme 
na nějakou dobu zapůjčeny z Benešova. V 
rámci výměnného fondu mezi knihovnami 
máme jedinečnou možnost rozšiřovat čtivo 
v naší knihovně a ujišťujeme vás, že v něm 
naleznete opravdu „skvělé kousky“.

Od nás je to tímto souhrnem vše. Přejeme 
krásnou pouť, nádherný zbytek léta a buď 
se spolu uvidíme u nás v knihovně anebo na 
nějaké hezké podzimní akci. Budeme se těšit!
 
Veronika Stejskalová, knihovnice
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Zprávy ze základky březen - červen 2024

Závěr školního roku 2023/2024
V poslední třetině školního roku jsme v tempu 
výuky, akcí a sportovních soutěží nepolevili. 
Právě naopak. Vybírám tedy ze všech našich 
aktivit pouze několik na ukázku.

Březen 
V sobotu 23. března proběhl v budobě 
školy Velikonoční jarmark. Na ten se děti 
připravovaly velmi aktivně už několik týdnů 
předem, proto bylo k prodeji mnoho výrobků 
s jarní tématikou. Ve školní jídelně byla už 
tradičně připravená “kavárna” s občerstvením 
a příjemným posezením. Kromě nákupu si 
mohli všichni návštěvníci vyzkoušet v našich 
dílničkách pletení pomlázek, háčkování, 
barvení vajíček několika různými technikami a 
zdobení perníčků. Akce proběhla ve spolupráci 
s městysem Netvořice a jeho kulturní komisí, 
hlavně paní Kateřinou Jaškovou, která kromě 
jiného vedla i dílničku háčkování, a to děti tak 
zaujalo, že od nového školního roku povede 
paní Jašková ve škole kroužek ručních prací. 
Akce byla bezva a těšíme se na příští rok! 

Ve dnech 26.3. a 27.3. 2024 se konala v 
Benešově přehlídka nejlepších recitátorů 
všech škol benešovského okresu. Naši školu 
zastupovali žáci, kteří byli úspěšní ve školním 
kole. Konkurence na kole okresním byla 
obrovská a o to více nás těší úspěch našich 
recitátorů. Pět žáků soutěžilo ve třech různých 
kategoriích a tři z nich obdrželi čestná uznání 
za velmi zdařilý výkon - Barbora Fuchsová 
(6. ročník), Eda Martinek (4. ročník) a Klára 
Dolejšová (6. ročník). Gratulujeme.

Ve zkráceném týdnu před velikonočními 

svátky si děti vyzkoušely učení naruby. Mohly 
si totiž předem domluvit a připravit hodinu 
v jakémkoliv předmětu i třídě. V některých 
třídách se našlo opravdu mnoho nadějných 
učitelských talentů. Dle reakcí dětí i dospělých 
se všichni pobavili, ale zároveň učitelé dostali 
zajímavou zpětnou vazbu od svých žáků 
a ti si naopak zkusili, že učení není vůbec 
jednoduchá profese.

Duben
Den Země jsme oslavili 19. dubna. Na prvním 
stupni si program vymysleli samotní třídní, ale 
na druhém stupni si mohl každý žák předem 
vybrat ze seznamu rozdílných činností, které 
mají souvislost s environmentální tématikou 
a které ho nejvíce zaujaly. Byla to například 
ruční výroba papíru, tvorba letáků k třídění 
odpadu v grafickém programu, vyrábění 
polštářků ze starých triček, land art, seed 
bombs, recyklace pet lahví, obnova ohniště a 
plnění vyvýšených záhonů, výroba hmyzího 
hotelu, …. Dopoledne jsme zakončili opékáním 
buřtů na novém ohništi. Celý den snad 
kromě nevšedních zážitků přinesl dětem i 
jiný pohled na ochranu přírody a udržitelný 
přístup k životu na naší planetě.

V návaznosti na vztah k přírodě musím zmínit 
obrovský úspěch, který slavil náš žák Adam 
Šmejkal ze 6.A. 26. dubna totiž suverénně 
vyhrál 1. místo v okresním kole soutěže Mladý 
zahrádkář! Adam se musel poprat s mnoha 
odbornými otázkami v testu i náročnou 
poznávačkou rostlin a zvítězil na plné čáře. 
Moc gratulujeme.
 

Květen 
5. - 11. května Anglie
Po covidové pauze jsme mohli letos 
nabídnout žákům 8. a 9. ročníku zájezd do 
Anglie. Této možnosti využilo kolem čtyřiceti 
dětí a proto v květnu vyrazily autobusem 
do Bury St. Edmunds v oblasti Suffolk. Po 
cestě tam i zpět navštívili naši žáci Londýn, 
kde  se projeli po Temži, prohlédli si Tower 
Bridge, přešli ze západní na východní 
polokouli přes nultý poledník a zastavili se 
na dalších klasických turistických atrakcích, 
které Londýn nabízí - Houses of Parliament 
a Big Ben, Westminster Abbey, Buckingham 
Palace, Piccadilly Circus i Trafalgar Square.
Přímo v Bury přespávavali žáci v anglických 
rodinách a každé dopoledne měli výuku 
angličtiny s rodilými mluvčími. Odpoledne 
navštívili postupně univerzitní město 
Cambridge, hřebčín s plnokrevníky v 
Newmarket, nádhernou katedrálu v Ely, 
letiště a letecké muzeum v Duxfordu a ještě 
mnohem více. Nechyběl samozřejmě ani 
shopping, a tak si naši turisté přivezli kromě 
zážitků i něco pěkného na památku.

Ve čtvrtek 16. května reprezentovalo na 
stadionu v Benešově dvacet šesťáků a 
sedmáků naší školu v atletice na soutěži 
Pohár rozhlasu. Ze šestnácti zúčastněných 
týmů se naše škola v mužské i ženské 
kategorii umístila na desáté pozici, což je 
krásný výsledek. Úžasná jsou i individuální 
umístění - zejména Tobias Čermák 3. místo 
ve skoku dalekém, Lukáš Kňazúr celkově 6. 
místo ze všech zúčastněných.  Samozřejmě 
nejen tito dva, ale všichni členové týmu, 
byli důležitou součástí k získání pěkného 
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umístění. Děti se k soutěži postavily jako 
praví sportovci a byl to pro nás pro všechny 
krásný sportovní zážitek!

Konec května přinesl další sportovní zážitek. 
Ve dvou dnech proběhlo v Netvořicích 
okresní kolo soutěže v házené, kde naši borci 
pod vedením trenéra Vojty Šinágla vybojovali 
čtvrté místo a dívčí tým se stejným trenérem 
dokonce celý turnaj vyhrál. Moc děkujeme 
všem za luxusní sportovní reprezentaci a paní 

učitelce Vodehnalové za organizaci akce!

Červen
Letos proběhl dětský den trošku netradičně. 
Vzhledem k tomu, že naši žáci se často 
účastní sportovních soutěží, připomněli jsme 
si, že ta největší sportovní událost - letní 
olympijské hry - se odehraje letos v létě v 
Paříži. Proto jsme si i my v pátek 7. června 
uspořádali olympijské hry, ale netradičně. 
Proběhly u nás totiž zimní olympijské hry 
v létě! A jak to probíhalo? Každý účastník 
si prošel všemi sporty - rychlobruslení, 
běžky, biatlon, bobování, snowboarding… a 
nejlepší sportovci získali kromě jiného trička 
v českých barvách, ve kterých mohou fandit 
našim “opravdickým” olympionikům.

Jak jsem psala již na začátku článku, v naší 
škole se toho odehrává ještě daleko více! 
Všechny naše aktivity zveřejňujeme aktuálně 
na školním facebooku. Neváhejte a sledujte 
nás i Vy! Zároveň se pokoušíme rozjet do 
nového školního roku nové přehlednější a 
modernější webové stránky školy, adresa 
bude ale stále stejná www.zsnetvorice.cz. 
Na obou těchto platformách naleznete také 
pozvánky a bližší informace o programu 
oslav 70. výročí naší základní školy, které 
proběhne v sobotu 21. září a kam jste všichni 
srdečně zváni!

Co do nového školního roku?
Spolupráce se ZŠ  Lešany
V letošním roce jsme začali aktivně 
spolupracovat se základkou v Lešanech. 
Je to maličká škola rodinného typu, kam 
mohou děti z Lešan a Břežan chodit na první 
stupeň a my jsme velice rádi, že v době, 
kdy v prvostupňových ročnících netvořické 
školy praskají třídy ve švech a ve stávajících 
budovách není zatím prostor na více učeben, 
mohou všechny lešanské děti nastoupit do 
vlastní spádové pěkně vybavené školy. Mají 
zde prostor i kapacitu a perfektní podmínky 
pro hladký vstup do světa poznání. 
Vzhledem k tomu, že od druhého stupně 
spadají děti k nám do Netvořic, začaly jsme s 
paní ředitelkou Markovou plánovat spolupráci 
při seznamování páťáků/budoucích 
spolužáků při různých příležitostech a 
sportovních akcích. Postupně se také 
vrhneme do porovnávání učebnic a učebních 
plánů obou škol. Vše směřujeme k tomu, aby 
se děti, které se rozhodnou nastoupit do šesté 
třídy k nám, znaly a měly stejnou startovní 
čáru do dalších let základního vzdělávání. 
Spolupráce probíhá za podpory městyse 
Netvořice i obce Lešany a já jsem moc ráda, 
že funguje oboustranná komunikace při 
hledání toho nejlepšího pro naše děti.

Úpravy nejen v budově školy
Léto 2024 je pro budovu školy plné změn a 
máte-li pocit, že je ve škole o prázdninách 
nuda, tak to se pletete. Vzhledem k nutné 
opravě stoupaček ve velké budově byla 
škola hned od začátku července plná prachu 
a sutin. K tomu se přidala rekonstrukce a 
dláždění chodníku a příjezdové cesty kolem 
školy a do školky. Zároveň se již v červnu 
započala instalace tepelných čerpadel 
do budovy školy i tělocvičny, na kterou je 
čerpána dotace, a tak se těšíme, že vytápění 
bude v nové topné sezóně šetrnější pro 
životní prostředí i náš rozpočet. Všechny tyto 
akce zaštiťuje, financuje a organizuje městys 
Netvořice. 
Kromě toho probíhají drobné úpravy a 
výmalba několika učeben a vestibulu školy 
a rekonstrukce dvou starých kabinetů. Jak 
vidíte, tak v červenci bylo ve škole opravdu 
rušno.
Kromě úprav budovy a okolí školy proběhnou 
v novém školním roce také částečné změny v 
pedagogickém sboru, ve školním vzdělávacím 
programu i ve vyučovaných předmětech. 

Druhý cizí jazyk už není na naší ZŠ 
pouze německý, ale přidáváme na výběr i 
francouzštinu. 
V souvislosti s jazyky rozjíždíme v angličtině 
projekt e-twinning, který propojuje zahraniční 
školy v rámci společného projektu a nutí děti 
automaticky komunikovat při jeho přípravě. 
Zároveň hledáme školy na výměnné výjezdy 
do zahraničí pro žáky, kteří by měli o tyto 
cesty zájem.
Další novinkou je předmět “Závěrečný 
projekt”, ve kterém budou mít deváťáci 
možnost vylepšit své schopnosti při přípravě 
vlastních projektů a jejich prezentaci na 
veřejnosti. 
Ve třetí třídě přidáváme do rozvrhu třetí 
hodinu tělesné výchovy a bude-li to v našich 
možnostech, budeme se snažit počet hodin 
TV časem navyšovat i v dalších ročnících. 
Na druhém stupni začínáme dělit na skupiny 
některé početné třídy na výuku pracovních 
činností, neboť máme ve škole krásné dílny a 
moderní kuchyňku, ale ve vyšším počtu žáků 
není možné výuku v nich realizovat. 

Všechny prázdninové práce zatím probíhají 
dle harmonogramu a my se těšíme, že v září 
dorazí děti do o něco vylepšenější školy se 
zajímavou výukou.

Závěrem 
Dovolte mi osobní odbočku - chci 
mnohokrát poděkovat všem dětem, rodičům, 
paní starostce Šlehobrové i celé radě a 
zastupitelstvu městyse Netvořice a hlavně 
zaměstnancům naší školy! Byl to můj první 
rok ve funkci ředitelky a přestože jsme 
i v naší malé škole museli čelit několika 
neočekávaným a náročným situacím, vše 
jsme zvládli a to zejména díky spolupráci se 
všemi výše jmenovanými. Největší dík ovšem 
patří mé zástupkyni paní Aleně Jílkové, která 
je mou obrovskou oporou a bez které by 
mé začátky v ředitelské roli byly o poznání  
náročnější! Doufám, že v dalších letech bude 
spolupráce stále tak hladká a že nás čekají i 
roky klidnější. A já se na ně moc těším, protože 
i když jsem v Netvořicích pouze rok, mám 
pocit, že to je přesně to místo, kam patřím!

Krásný zbytek léta a těším se na viděnou v 
novém školním roce 2024/2025

Linda Mašková
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Konec školního roku měli předškoláci ve znamení 
výletů a vydařených akcí.

Výlet do muzea
Předškoláci jsou již samostatní a velmi šikovní, proto 
jsme si mohli dovolit na konci jara naplánovat výlet do 
Prahy. Tentokrát to bylo Národní muzeum. Navštívili 
jsme dětskou část s interaktivní výstavou, kde je možné 
na vše sáhnout a prozkoumat. Z toho byly děti nadšené 
a vůbec se jim nechtělo odcházet. Výlet byl celodenní 
a poté, co jsme snědli řízky ze školní jídelny, jsme šli na 
prohlídku historické budovy. Prohlédli jsme si oddělení 
s pravěkem, které jsme ve školce měli jako týdenní 
téma. Nejvíce děti bavil mamut a kostry dinosaurů.

Noc ve školce
Každým rokem v MŠ probíhá spaní předškoláků. 
Letošní téma byl tramping. Navazovali jsme na to, k 
čemu jsme děti celý rok vedly. Láska k přírodě a turistice, 
kamarádství a respekt k druhým. Děti si přinesly stany 
a spacáky, ve kterých strávily noc. Večer jsme si zahráli 
hry, rýžovali zlato a zpívali s kytarou. I přes špatné 
počasí se spaní povedlo a děti to bez rodičů zvládly. 

Výlet do lanového centra
Konec školního roku jsme oslavili výletem do lanového 
centra Slapy. Děti procházely dráhu určenou jejich 
věku. Překonávaly žebříky, lana, houpačky, pohyblivé 
chodníky a na konci dráhy se svezly provazovou 
lanovkou. Koho omrzela lanová dráha, skládal malé 
a velké dřevěné kostky, stavěl domečky pro skřítky a 
hledal houby. Výlet jsme zakončili procházkou kolem 
vody. Měli jsme štěstí a mohli pozorovat proplouvající 
lodě. Pobyt v přírodě jsme si moc užili. 

Výlet na letiště Václava Havla
Jeden z výletů s předškoláky byl na pražské letiště. 
Děti si s velkým ohlasem vyzkoušely průchod letištní 
kontrolou a poté je autobus provezl po celém letišti a 
děti mohly spatřit letadla různých společností, dopravní 
i nákladní a viděly i letištní záchranářské sbory. Nejvíce 
je určitě zaujalo vzlétání a přistávání letadel. V MŠ si 
pak nakreslily krásné obrázky se zážitky z výletu.

Rozloučení předškoláků
V úterý 18.6. 2024 jsme se na zahradě MŠ rozloučili 
s předškoláky. Pozvali jsme rodiče a prarodiče. Naše 
pozvání přijala i p. ředitelka a zástupkyně ZŠ. Děti v 
krátkém v programu zazpívaly a zatančily. Učitelky s 
p. ředitelkou MŠ je ošerpovaly a rozdaly malé dárky. 
Obrázkem s fotografií předškoláků v červeném srdci 
jsme je symbolicky předaly do rukou ředitelky školy. 
Na závěr si děti s rodiči i s učitelkami zatancovali na 
oblíbenou písničku Beruško, půjč mi jednu tečku. 
Dětem přejeme, ať se jim daří a škola je baví.

Touto akcí jsme zakončili další školní rok.
Všem dětem přejeme hezké slunečné prázdniny. 
Kolektiv zaměstnanců Mateřské školy v Netvořicích 



Vážení čtenáři Netvořického zpravodaje,
v krátkosti vás seznámím s tím, co je u nás o jara nového.
Naše sokolovna, kterou využívají sportovní oddíly sokola, místní spolky a občanská sdružení, městys Netvořice, základní i mateřská škola, 
projde na podzim letošního roku poslední fází rekonstrukce vnitřních prostor. I tentokrát budou opravy hrazeny z dotace, o kterou jsme ve 
spolupráci s městysem Netvořice požádali ze Státního zemědělského intervenčního fondu (SZIF), a to prostřednictvím MAS Posázaví. Na 
začátku prázdnin proběhlo výběrové řízení na zhotovitele stavby a nyní je již podepsaná smlouva o dílo. V rámci projektu dojde k rekonstrukci 
místností, které dosud neprošly úpravami a jejich vzhled a vybavení je zastaralé a nevyhovující. Jedná se o vstup do sokolovny, přípravnu, 
obě kuchyně, společenskou místnost v prvním poschodí, schodiště do prvního poschodí a toaletu u kuchyně. Pro venkovní akce také v rámci 
projektu pořídíme party stan. Celková cena díla vč. DPH činí 1 574 668,90 Kč, 70 procent z této částky pokryje dotace. Stejně jako v minulosti 
SZIF tyto finanční prostředky vyplatí až po realizaci projektu. Děkujeme proto zastupitelstvu městyse Netvořice, které nám na realizaci díla 
poskytne bezúročnou návratnou finanční výpomoc.
S městysem Netvořice také spolupracujeme na projekční přípravě skladových prostor na fotbalovém hřišti, které máme ve správě. Díky jejich 
výstavbě budou zajištěny prostory pro mobiliář a techniku na údržbu hřiště. Městys na jejich výstavbu požádá o dotaci z Národní sportovní 
agentury. 

Nyní už se ale soustředíme na přípravu netvořické pouti. I letos pořádáme v zahradě sokolovny taneční zábavu se skupinou KEKS, které bude 
tentokrát předskakovat kapela Laura a její tygři. Vstupenky na tuto akci můžete zakoupit jak na místě, tak i v předprodeji na stránce QR Ticket.
Přeji vám všem krásný zbytek léta a těším se na viděnou při sportovních a kulturních akcích pořádaných sokolem nebo v jeho spolupráci. 

S pozdravem Pavel Bron

DOROST
Fotbalisté dorostu zahájili přípravu na jarní kolo hned na začátku 
nového roku. Dvakrát týdně jsme se scházeli na fotbálek na umělé 
trávě u školy a v sobotu probíhal fyzický kondiční trénink. První 
zápas jsme odehráli 24. 3. v Poříčí nad Sázavou, kde jsme ale bohužel 
prohráli. Jarním kolem jsme prošli se skórem 4 výhry, 2 remízy a 9 
proher. V tabulce na jsme se umístili na 11. místě z 16. Bohužel nám 
kvůli věku skončilo několik hráčů, ale ze starších žáků by nám měly 
dorazit nové posily. Chtěl bych poděkovat za spolupráci trenérovi 
Krhanic Honzovi Kadeřábkovi a všem věrným fanouškům.
Karel Bečkovský – trenér

STOLNÍ TENIS 
Stolní tenisté ukončili v dubnu sezonu společným turnajem a poté 
už trénovaly jen děti. Umístění družstev v okresní přeboru: Áčko 3. 
místo v OP1, Béčko 7. místo v OP3, Céčko 3. místo v OP4 a Déčko se 
umístilo v OP5 na 9. místě. Našim nejlepším hráčem byl Filip Marat 
a v juniorech Aleš Novotný. Do nové sezony jsem opět přihlásil čtyři 
družstva do okresního přeboru a nově také dvě družstva do soutěže 
žáků. S tréninky, jak u nás bývá zvykem, začneme po netvořické pouti.
Za oddíl stolního tenisu Míra Čipera

Zpráva ASPV Netvořice
Asociace sportu pro všechny při TJ Sokol Netvořice v době covidu 
omezila své aktivity a nyní se snaží nastartovat opětovně svoji 
činnost. Bohužel nám chybí cvičitelé a cvičitelky pro toto dobrovolné 
sdružení, ve kterém mohou sportovat všichni milovníci rekreačního 
sportu nezávisle na věku. V současné době je aktivní pouze oddíl 
sportovní gymnastiky, který vede již řadu let Jitka Stibůrková. V 
červnu se konala tradiční gymnastická akademie, kde vystoupilo 
kolem 25 děvčat předškolního, mladšího i staršího školního věku. 
Akce byla moc pěkná.  Přemýšlíme, jak bychom rozšířili činnost naší 
asociace. Nabízí se několik variant jako badminton pro děti školního 
věku, cvičení pro seniory či naopak pro předškoláky. Možná vás, 
čtenáře, napadne i něco jiného a atraktivního. Přijďte mezi nás a 
rozšiřte naše řady!
Mgr. Ludmila Vodehnalová,  ASPV Netvořice
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V jarním čísle netvořického zpravodaje jsme se trošku odmlčeli. Zejména z 
důvodu, že přes zimu se toho u Soptíků moc neděje, tak si to vezmeme pěkně 
popořádku. 
Zkoušky odbornosti v lednu na sebe tentokrát „vzali“ ti trošku starší. Nováčky 
budou zkoušky čekat příští rok. Učili se pilně a docházeli na pravidelné 
přezkoušení do hasičské zbrojnice. Již druhým rokem probíhalo přezkoušení 
v Divišově. Vše skvěle připraveno, a tak brzy měli všichni splněno a s úsměvem 
na rtech odjížděli domů. Na své uniformě se tak Jonáš, Marek, Marko, Matěj, 
Vojta a Filip mohou pyšnit titulem „Preventista“.
V únoru děti kreslily obrázky do soutěže „Požární ochrana očima dětí“. 
Tentokrát na téma Bezpečný dům. Některé výtvory byly doopravdy 
povedené, a tak postoupily do další okresního kola.
Na konci února se konal již tradiční masopustní průvod, ve kterém naši Soptíci 
měli své zástupce.
Na začátku března jsme se sešli v hasičárně, v naší klubovně, abychom shlédli 
přednášku o první pomoci dětem a dospělým. Akce se uskutečnila za podpory 
pana Bernarda, který má zdravotnický kurz a potřebná školení. Praktická část 
byla doplněna zajímavými videi. Na figuríně jsme si mohli vyzkoušet masáž 
srdce. Akce byla zajímavá a poučná. Všichni jsme si odnesli spoustu nových 
informací. Na konci března se konal již tradiční sběr železného šrotu.
V dubnu proběhlo druhé – praktické kolo školení pro naše vedoucí, které 
úspěšně zakončili, a tak mohou ve své činnosti pokračovat dál. V polovině 
dubna jsme přidali ruku k dílu a poklidili okolo hasičské nádrže, kde bylo 
potřeba uklidit dřevo a posekat trávu.
Na konci dubna nadešel tolik očekávaný den a my se s úsměvem sešli u 
nádrže, abychom absolvovali letošní soustředění, při kterém se učíme požární 
útoky. Požární útok je „královská disciplína“ a nás všechny moc baví. Je úplně 
jedno, kdo co dělá, protože jsme jeden tým. Vzhledem k tomu, že letos máme 
pouze dvě družstva – jedno mladší a jedno starší, bylo soustředění o trošku 
kratší. I tak ale proběhlo 10 útoků a smotáno bylo hodně hadic. Počasí nám 
přálo a sluníčko svítilo celý den.
V květnu byl ve znamení jarního kola hry Plamen na atletickém stadionu v 
Benešově. My jsme se zúčastnili jako tým, jedno družstvo starších a jedno 
družstvo mladších. Družstvo mladších bylo poskládáno z dětí, které do této 
věkové kategorie patří. Družstvo starších ale muselo být doplněno dětmi 
mladšími a jelo zejména sbírat zkušenosti. Vše bylo hezky připraveno, a 
tak nebyl důvod čekat na první výstřel startovní pistole. Všechna družstva 
měla stejné disciplíny – štafeta 4x 60m, kde se běží přes kladinu, přeskakuje 
překážka, poponáší hasičák a spojují hadice. Poté následuje štafeta CTIF, 
která má 9 kratších úseků. Poslední je štafeta požárních dvojic, kde se běží k 
hydrantu, kam se zapojí hadice, poté se oběhne kužel a běží se zpět do cíle.
Vzhledem k tomu, že letos nebylo pro děti zajištěno stravování, museli jsme si 
poradit sami. Moc děkujeme paní Švecové za přípravu kuřecích řízků a dalším 
rodičům, kteří zajistili ovoce, zeleninu a něco dobrého na zub.
Poslední disciplínou byl požární útok. Máme do další sezóny na čem trénovat, 
protože u obou družstev se našlo něco, co by šlo zlepšit. Ale bereme to tak, 
že každá zkušenost, dobrá zkušenost. V odpoledních hodinách jsme se vrátili 
zpět do Netvořic. Družstvo mladších obsadilo 7. místo a 13. místo družstvo 
starších.
Na konci května proběhla rozlučka se sezónou. Letos opět na benzinové 
pumpě, kde jsme navštívili cukrárnu. Vše bylo domluveno, a tak netrvalo 
dlouho a s chutí jsme si pochutnávali na poháru. Děti si odnášely pochvalu za 
účast na dobrovolných soutěžích, kázeň a reprezentaci sboru.
V červnu nás na okresním kole dorostu v Benešově reprezentoval jediný 
dorostenec. Dorostenci soutěží ve dvou disciplínách. Běh na 100m s 
překážkami (bariéra, kladina a hadice) a druhou disciplínou je běh s PHP. 
Tady musí závodník proskočit okénkem a poponést hasicí přístroj a následně 
doběhne do cíle. Jakub Havelka nevyhrál, ale skvěle reprezentoval a získal 
další zkušenosti. Patří mu velký dík za jeho aktivitu i pomoc ve sboru. 

Nakonec obsadil celkové 6. místo, protože se kategorie dorostenců hodnotily 
dohromady. Ve své kategorii byl druhý.
Plni nadšení a očekávání jsme se 6.6. v odpoledních hodinách sešli u hasičské 
zbrojnice a těšili se, až přijede autobus, který nás odveze do Krkonoš na chatu 
Zvonařka ve Strážném, abychom zde mohli strávit do 9.6. naše oblíbené 
soustředění. Letos jsme sice jeli v menším počtu, ale vůbec nám to nevadilo 
a naším vedoucím také ne. Cesta byla dlouhá, ale my jsme si ji zpříjemnili 
zpěvem a příjemnou pauzou na svačinu, takže jsme brzy dorazili do Krkonoš. 
Vzhledem k tomu, že autobus nemá žádný úložný prostor, jelo ještě jedno 
hasičské auto z Krňan, kterým tímto moc děkujeme za jeho zapůjčení včetně 
řidiče.
První večer proběhlo nejprve ubytování a poté jsme se sešli v jídelně, kde 
následovala „válečná porada“ o tom, co a jak bude a co nás čeká. Večer jsme 
si zahráli hry a šli se uložit ke spánku. V pátek po snídani pomáhali starší 
kluci s přípravou svačiny na cestu. Čekal nás výšlap na Rozcestí. Ťapali jsme 
s úsměvem. Během strmého výšlapu do kopce někoho trošku bolely nohy, 
ale vše se zvládlo. Nejmenší holky si cestu na vrchol zpříjemnily zpěvem. 
Ale výhled z vrcholu stál za to. Potom jsme sešli o kousek níže na Dvorskou 
boudu, kde na nás už čekalo předem objednané občerstvení. Polévka a teplý 
čaj byly samozřejmostí, za což jsme byli rádi, protože počasí nám moc nepřálo. 
Nezmokli jsme, jenom foukal silnější vítr. K druhému jídlu jsme si mohli vybrat 
buď řízek nebo špagety. Všechno bylo velmi dobré a moc nám to chutnalo. 
Cesta zpět na chatu byla příjemnější, protože byla z kopce.
V sobotu, abychom trochu ulevili našim uťapkaným nohám z předchozího 
dne, nás čekal výlet autobusem. Jeli jsme do skláren Harrachov. Prohlídka 
skláren byla zajímavá a moc se nám všem líbila. Byla možnost si koupit něco 
v obchůdku, a tak toho také skoro každý z nás využil. Cestou zpět jsme se 
zastavili na vyhlídce Liška a Medvěd, která, ač vedla po kamenité cestě, se nám 
podařila zdolat. Jako překvapení jsme měli objednaný pohár ve Vítkovicích a 
všichni jsme si na něm pochutnali. Po příjezdu na chatu nás čekal pozdní oběd, 
tentokrát skvělé kuře na paprice. K večeři jsme si dali jako již tradičně párky a 
zbytek podvečera jsme trávili hrami, fotbalem, petangem, někdo odpočíval 
nebo koukal na pohádku. Finálový večer se nesl v duchu závěrečného 
vyhodnocení, rozdávání medailí, odměn a poté následovala diskotéka, kterou 
jsme si náležitě užili.
V neděli po snídani jsme vyrazili domů, kde si nás u hasičárny vyzvedli rodiče.
V polovině června jsme obdrželi vyhlášení PO očima dětí Kategorie ZŠ1 s 
těmito výsledky: první místo Otta Marek, druhé místo Jamrich Josef. V Kategorii 
ZŠ 2 získal Eda Martínek druhé místo. Odměnou byla dětem návštěva muzea 
Svět škodovek v Mrači. Vedoucí děkují všem za účast a moc gratulují k výhře.
Poslední akcí, která proběhla, bylo zábavné odpoledne u požární nádrže. Je to 
akce, na kterou se všichni moc těší. Zejména na její závěr, kdy pro nás hasiči 
připraví pěnu. Letos se jim opravdu povedla a byla krásně nadýchaná.
Pokud nám počasí dovolí, v letních měsících nás čeká stanování u požární 
nádrže.

Přejeme všem krásné léto a pohodové prázdniny
Eva Mamiňáková a Iveta Slancová, vedoucí Soptíků
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Činnost jednotky SDH Netvořice v 1.pololetí roku 2024
Jednotka v období od 1.1. do 30.6. 2024 vyjela k 15 událostem v 
katastru obce Netvořice i mimo něj. Zpočátku roku převažovaly 
technické zásahy spojené většinou s likvidací stromů spadlých na 
veřejné komunikace v místní částech Netvořic. Od měsíce března ale 
začaly převažovat požáry.
Pouze jediný požár byl ve vlastním katastru, kdy hořela stodola na 
Vidrholci. Vzniklá škoda byla 100 000,- Kč, ale včasným zásahem 
hasičů byl uchráněn majetek v hodnotě cca 500 000,- Kč.
Ostatní požáry již byly v sousedních obcích, kam naše jednotka 
podle poplachových plánů vyjíždí na vyžádání operačního střediska 
hasičského záchranného sboru Středočeského kraje. 
Při požárech, kterých se jednotka SDH Netvořice zúčastnila, došlo 
podle hrubého odhadu celkem ke škodě ve výši cca 445 000,- Kč a 
uchráněn byl majetek v hodnotě 1 300 000,- Kč.
Fyzicky nejnáročnější byl pravděpodobně požár lesa ve strmém svahu 
v katastru obce Krhanice, nedaleko Panské skály. Naše jednotka zde 
zasahovala spolu s jednotkami SDH Krhanice a Těptín a profesionální 
jednotkou ze stanice HZS Jílové u Prahy. 
Požár v těžko přístupném terénu na ploše asi 1,5 hektaru hasili hasiči 6 
proudy D (Ø 25 mm). Při hašení bylo spotřebováno 45 000 litrů vody 
se smáčedlem na zlepšení hasebního účinku vody. Nasazeno bylo 6 
cisternových automobilových stříkaček (včetně 2 velkoobjemových 
– s nádrží na více než 6000 litrů vody). K hašení a transportu 
materiálu byla použita také čtyřkolka ze stanice Jílové. Voda pro 
hašení byla čerpána z rybníka Palečník a velkoobjemovými cisternami 
dopravována na místo požáru. Převýšení hadicového vedení od 
cisterny až na místo požáru bylo 45 metrů při vzdálenosti 200 metrů. 
Bc. Miroslav Český

Vážení spoluobčané,
Spolek rodáků a přátel muzea v Netvořicích chce, po covidové odmlce, znovu navázat na svoji předešlou činnost, a to především formou 
spolupráce s ostatními spolky na území Netvořic. Velké podpory se nám dostává od městyse Netvořice a proto doufáme, že se nám 
podaří spolek opět rozhýbat, aby jeho činnost navázala na předchozí úspěšná léta.
V červnu 2024 proběhla výroční schůze spolku, na které byl zvolen nový výbor a předběžně odsouhlasen plán činnosti. Věříme, že 
pokud se nám podaří realizovat z tohoto plánu alespoň 80% akcí, budeme to brát jako „restart“, protože spolek, který se pyšní více jak 
stoletou tradicí nesmí upadnout v zapomnění. A tak k tomu také přistupujeme.

Za celý zvolený výbor chci poděkovat našemu členovi panu Josefu Duškovi za jeho dlouholetou práci pro spolek a přejeme mu hodně 
zdraví a duševní pohody do dalších let.
A protože aktivních lidí není nikdy dost, dovolujeme si touto cestou oslovit naše spoluobčany, kteří by se chtěli stát členy našeho spolku. 
Ať už jste mladí nebo se již počítáte mezi ty „dříve narozené“, všechny v našich řadách velmi rádi uvítáme. Přihlásit se můžete u Josefa 
Havlíčka nebo Dagmar Koberové. Kontakt na ně vám rádi sdělí na městysu Netvořice.
Všechny akce spolku jsou přístupné i nečlenům, takže neváhejte a přijďte mezi nás, protože pokud máme zlepšit fungování a činnost 
spolku, potřebujeme k tomu vaši podporu vyjádřenou především účastí na našich akcích. Termíny pořádání plánovaných akcí  
a podrobnější informace o nich najdete na informační tabuli u autobusové zastávky u stavebnin.

Všem přejeme hlavně pevné zdraví a budeme se na vás těšit při společných akcích. 
za Spolek rodáků, Josef Havlíček

První akcí z našeho plánu činnosti je 
POSEZENÍ PŘI DECHOVCE O NETVOŘICKÉ POUTI

V NEDĚLI 18.8.2024 OD 11:00 DO 16:30 U SOKOLOVNY. 
K poslechu nám bude hrát Vranovanka a nebude chybět 

ani dobré jídlo a pití. 
Přijďte nás podpořit, těšíme se na vás!

RODÁCI
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17.8. NETVOŘICE
sobota od 19:30 hod.

Předprodej:  
www.qrticket.cz

zahrada u Sokolovny – za nepřízně počasí sál

Laura a její tygři 

Pouť

Host: 

Stánky  s  rukodě lným or ig iná ln ím zbož ím ,  s tánky  s  domác ími 
produkty,  výk lad  z  karet ,  pohodová  jazzová  hudba a  kva l i tn í 
domác í  občerstven í ,  t rad ičn í  pouťové  kyse lé  okurky,  ko láčky, 

s losován í  v í tac ích  l í s tečků ,  d ivad lo  a  d í ln ičky  pro  dět i ,  kavárna  
a  chybět  by  neměl  fotoate l ié r .

To  vše  na jdete  v  u l i c i  Pražské ,  na  dvorku  čp .  13 .
a  naprot i  přes  u l i c i .

Vážení ,
Spo lek  KOLNA vás  po  roce  opět  zve  na 

letošn í  NETVOŘICKÉ DVORKY,
které  proběhnou v  nedě l i

18 .8 .2024 od 9  do  17  hodin .
Př i jď te  s i  už í t  př í jemnou akc i  ve  sty lu  40.  let ,  

k terou pro  vás  každoročně př ipravu jeme.
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    Pozvánka na 

  Slavnostní vítání občánků, 
    které se koná 22.9.2024 od 14:00 hodin  
    v prostorách úřadu městyse Netvořice 

 
 
 
  
 
 
 

 
 

 
 

Prosíme o potvrzení účasti do 31.8.2024 na tel: 601386314 – D.Žižková 
Vítání občánků se týká dětí narozených od 1.8.2023 do 31.7.2024 
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Stezka ze Lhoty do Tuchyně je jako nová
Parta nadšenců a dobrovolníků, pro které jsou hory a příroda prostě láska, se spojila a ve 
spolupráci s Českým svazem turistů a za finanční podpory společností RegionJet a Kofola, 
spustili v 2023 projekt s krásným poetickým názvem „Stezky z lásky“. 
Jsme velmi rádi, že se nám podařilo, ve spolupráci s Českým svazem turistů, do projektu zapojit 
a společnými silami vyčistit část turistické trasy ze Lhoty směrem k Tuchyni. 
Páteční večer strávila část dobrovolníků na statku Všetice, kde se jich sešlo asi osm. Večerní 
posezení u ohně a opékání špekáčků mělo, jako vždy, své kouzlo. Děkujeme hotelu Všetice za 
poskytnuté ubytování a výbornou snídani, která se před celodenní prací dobrovolníkům určitě 
hodila. 
V sobotu ráno už bylo pracantů výrazně více, třicet! Přínosem určitě byla i pomoc hrstky 
místních obyvatel, kteří se do práce zapojili. Práci všem usnadnily motorové pily, křovinořez 
a výkonný profesionální štěpkovač, které městys na tuto akci poskytl. I přesto zůstalo na 
účastnících dost fyzické práce, takže si všichni v parném počasí pořádně mákli.  Poděkování 
patří i panu Vojtěchu Zemanovi z Netvořic, který zapůjčil bagr a sám se do práce aktivně zapojil. 
Na zanedbané cca 700 m dlouhé trase se stříhaly náletové dřeviny, uhrabával se povrch cesty 
a chlapi s motorovkami dokonce pokáceli několik stromů. Během dne práci dobrovolníkům 
několikrát zpestřila návštěva stáda krav, které se zájmem okukovaly, co se na místě děje.
Brigáda byla zakončena osazením tyče pro turistický rozcestník a umístěním cedulky „Stezky z 
lásky“, která bude připomínat bandu srdcařů, kteří se na jejím zvelebení podíleli.
Ještě jednou velký dík všem, kteří se do projektu opravy této turistické stezky zapojili. Za 
městys můžeme říct, že si odvedené práce všech dobrovolníků nesmírně vážíme a slibujeme, 
že stezku budeme „s láskou“ nadále udržovat. 
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PO OBA 2  DNY BUDOU K DISPOZIC I  TRADIČNÍ  POUŤOVÉ ATRAKCE
VOLNĚ PŘÍSTUPNÉ BUDE I  DĚTSKÉ HŘIŠTĚ S  NOVÝMI  HRACÍMI  PRVKY

SOBOTA 17.  8 .  2024
od 10 :00  POUŤOVÝ JARMARK  -  s tánky  s  t rad ičn ími  výrobky,  
   p routěným zbož ím ,  text i ln ími  výrobky,  dřevěnými  hračkami  
   a  dekoracemi  spo lu  s  řemes lnými  d í ln ičkami .  Chybět  nebudou  
   an i  cukrov inky,  cukrová  vata ,  občerstven í ,  k lobásy,  l áčenky,  
   nápo je ,  kokte j ly,  zmrz l ina  a  mnoho da lš ích  výrobků .
14 :00   1 .  letošní  mistrovské utkání  A mužstva  na  fotba lovém hř i š t i
20 :00   Taneční  zábava se  skupinou KEKS  (v  zahradě  u  Soko lovny)  
   Jako  předskokan vystoup í  skup ina  Laura  a  je j í  tygř i

NEDĚLE 18 .  8 .  2024
9 :00 –  17 :00 NETVOŘICKÉ POUŤOVÉ DVORKY  v  Ko lně  (u l i ce  Pražská)
9 : 30   MŠE SVATÁ  (před  koste lem Nanebevzet í  Panny Mar ie)
od 10 :00  pokraču je  POUŤOVÝ JARMARK
1 1 :00 –  17 :00 Dechový orchestr  „VRANOVANKA“  (před  Soko lovnou)
14 :00   Dětské d ivadeln í  představení  v  Ko lně  (u l i ce  Pražská)
15 :00 –  18 :00 Dětské akt iv i ty  s  an imátory  (dětské  hř i š tě  u  Soko lovny)

NAVŠTÍVIT MŮŽETE VŽDY OD 11 :00 DO 16 :00 HODIN 

NETVOŘICKÉ MUZEUM
se  s tá lou  expoz ic í  týnecké  kameniny  a  expoz ic í  věnovanou  

vystěhován í  Netvoř ic  a  oko l í  za  I I .  světové  vá lky


